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Geachte leden van de raad, 
 

Wij zijn blij te lezen dat u verheugd bent over de duidelijke stellingname van onze wethouder Hilde Niezen. 
Er is opnieuw contact geweest met het ministerie van EZ (briefwisseling ontvangen). 
Het blijkt dat de feiten, die u schetst en die te zien waren in de uitzending van EenVandaag, bij het 
ministerie bekend zijn en nu aanleiding zijn voor een andere koers. 
Kort samengevat houdt dat in, dat de ontheffingen van beide zwanendrifters per direct (7 mei 2015) zijn 
ingetrokken en dat bij overtreding van het verbod op leewieken een dwangsom wordt opgelegd. 
Op basis van de brieven van het ministerie kunnen wij op uw vragen het volgende antwoorden. 

1. Wij zouden graag, zodra er contact is geweest met de staatssecretaris, verslag krijgen van wat met 
haar is afgesproken;  

Antwoord: er komt overleg van het ministerie met de gemeenten over de mogelijkheden van een wettelijk 
verbod op het houden van gehouden zwanen in de vrije natuur. Het ministerie neemt het initiatief 
hiervoor. Eerst wordt nu gewerkt aan een conceptverbod van het zwanendriften en dan volgt de 
uitnodiging voor overleg. 

2. Wij zouden graag vernemen hoe Gouda de handhaving effectief gaat vormgeven, ook wetende dat 
dit om specifieke kennis en inspanning vraagt en zwanendrifters hun werk ook of juist in de nacht 
of op tijden dat er weinig politie is, doen;  

Antwoord: toezicht en handhaving liggen bij de NVWA op basis van de wet Flora&Fauna zoals ook gemeld 
in de brief aan de Tweede Kamer. Het ministerie wil over het toezicht in overleg treden met de gemeenten. 
De politie kan in principe alleen optreden als de zwanendrifters grond van een ander betreden zonder de 
toestemming van de eigenaar. Uiteraard willen we meewerken om ongeoorloofde praktijken van hen op 
Gouds grondgebied tegen te gaan.  

Burgemeester Schoenmaker heeft het zwanendriften in zijn periodiek overleg met de politie besproken; 
voor Gouda is de afspraak gemaakt dat de politie extra alert zal zijn op eventuele acties van de 
zwanendrifters. De burgemeester zal dit onderwerp ook in het districtsoverleg op de agenda zetten, zodat 
er regiobreed aandacht bij de politie voor komt. Daarnaast ligt er bijvoorbeeld voor de Goudse Hout een 
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taak bij de Groenservice Zuid Holland, die dit gebied beheert. De toezichthouders van de GZH zijn op de 
hoogte van de intrekking van de ontheffingen van de beide zwanendrifters en houden dit in de gaten. 
Bovendien willen zij graag aansluiten bij het overleg van het ministerie met de gemeenten. Kortom, er 
wordt gewerkt aan brede aandacht bij handhaving en toezicht op dit onderwerp. 

3. Wij zouden graag weten hoe Gouda daarin gaat samenwerken met de omringende gemeenten, om 
op deze wijze effectiever te kunnen handhaven;  

Antwoord: zie het antwoord bij vraag 2.  

4. De Goudse burgers gaat informeren over het zwanendriften, waar zij op moeten letten en wat zij 
moeten doen, om zo het werk van de politie en handhavers effectiever te maken (burgers vormen 
op deze wijze ogen en oren). Goudse burgers worden geconfronteerd met het werk van de drifters, 
getuige de informatie die wij bijvoorbeeld kregen via de petitie www.stophetzwanendriften.nl en 
van leden van VTV De Groenakkers, wandelaars in het Goudse Hout en inwoners van de 
Oostpolder. Hierbij dient opgemerkt te worden dat de drifter en zijn familie uit Nieuwebrug als 
gewelddadig bekend staan.  

Antwoord: als de aanpak na overleg met het ministerie en andere gemeenten helder is wat betreft, wie 
handhaaft en waar kunnen mensen melden, zullen wij de Goudse burger daarover informeren. Wij kennen 
de verhalen over het optreden van met name één van de twee zwanendrifters en zullen daar rekening mee 
houden bij informatie aan onze inwoners. 

5. Graag vernemen of verbieden op Gouds grondgebied alsnog geëffectueerd kan worden.  
Antwoord: wij wachten het onderzoek van de staatssecretaris naar de wettelijke mogelijkheden voor een 
landelijk verbod af. Daarmee wordt in één keer voor iedereen duidelijkheid gecreëerd.  
 
Wij zullen u op de hoogte houden van de ontwikkelingen n.a.v. de gesprekken met het ministerie en de 
omliggende gemeenten. 
 

Met vriendelijke groet, 
 
Burgemeester en wethouders van Gouda, 
De secretaris,  De burgemeester, 
 
 
 
Loes Bakker  Milo Schoenmaker 
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